

Galerie

JOYCE YAHOU DA

Gallery

372, rue Sainte-Catherine Ouest, # 516

Montréal QC H3B 1A2 Canada

T : (514) 875-2323

www.joyceyahoudagallery.com

info@joyceyahoudagallery.com

Pascal Dufaux *Alzheimer*

17 novembre – 15 décembre 2007

November 17 – December 15, 2007

Vernissage: samedi le 17 novembre, 17h–19h.

Opening: Saturday, November 17, 5-7 pm.



Visage (détail), 2007

Avec le projet ALZHEIMER, Pascal Dufaux tente de capter par l'image photographique la substance visuelle d'un homme en train de perdre la mémoire.

« À mes yeux, la photographie – argentique ou numérique – demeure avant tout cet étrange phénomène par lequel se sont imprimés des instants de la radiance du monde visible sur une surface. Avant même d'être un média porteur de sens et d'indices, une image photographique est déjà en soi cette sorte de "solidification" instantanée du rayonnement de l'activité physico-optique d'un paysage, d'un objet, d'un corps. »

Pascal Dufaux

With the project Alzheimer, Pascal Dufaux attempts to capture, through the photographic image, the visual substance of a man in the process of losing his memory.

"For me, photography – whether silver print or digital – is still, above all, the strange phenomenon by which moments of the visible world's radiance are printed on a surface. Before being a medium capable of meaning and indexicality, photography is already in itself this sort of instantaneous "solidification" of the rays of the physical and optical activity of a landscape, object or body."

Pascal Dufaux